

1.世界

诗 102:15 列国要敬畏耶和華的名，世上诸王都敬畏祢的榮耀。

【a】感恩，动荡不安之中，有耶和華上帝坐着为王，是我们的千古保障，是我们随时的帮助。

【b】祈愿耶和華上帝引导欧美国家（英国与法国）的领袖们，在拟定国家经济复苏的方案同时，亦能多方体恤民心与理解民情，以避免民众的罢工示威造成国家发展停滞不前。

【c】祈愿耶和華上帝恩眷欧美国家的各大种族，脱离仇恨犯罪和种族主义的恶性循环，各族不仅在政治权威中受保护，也能藉着信仰的能力转化封建的思想，拔除争竞和嫉妒的毒根。

2.国家

提前 2:1-2 我劝你第一要为万人恳求、祷告、代求、祝谢，为君王和一切在位的，也该如此，使我们可以敬虔、端正、平安无事地度日。

【a】感恩，上帝满有怜悯，赏赐在上掌权者有健康的身体和坚强的心灵来继续领导国家。

【b】愿上帝恩待我国，从内阁部长到地方公仆都能上下一心响应首相安华推出的治国新口号“文明大马”，并积极谨遵六大原则，即永续、繁荣、创新、尊重、信任、怜悯，再次将我国提升到文明国度。

【c】愿上帝恩眷我国，从高官显爵到平民百姓都能在多元种族文化的环境中虚心交流并真诚相待，特别是在佳节期间，在各个领域中彼此相助，互敬互爱，团结一致，缔造和谐的社会。

3.教会

弗 4:1 我为主被囚的劝你们：既然蒙召，行事为人就当与蒙召的恩相称。

【a】感恩，上帝历世历代不断兴起尽心竭力的圣经翻译者，将圣经翻译成更多人能明白的语言。

【b】祈求恩主保守众信徒心清意洁，单单敬畏耶和華，不倚靠势力，不倚靠才能，乃是倚靠圣灵的大能，在教会服侍、家庭牧养、职场宣教以及各个关系中，多结果子，成就美事。

【c】祈求恩主赐福众信徒谦卑柔和，善用网络媒体，传递真实和有建设性的言论，面对争议性的事物，不人云亦云，反而能以真理来辨别是非。

4.家庭

彼前 3:15 只要心里尊主基督为圣。有人问你们心中盼望的缘由，就要常作准备，以温柔、敬畏的心回答各人。

【a】感恩，佳节的到来让家人之间有更多互动，藉着彼此分享生活，将主的爱传扬出去。

【b】恳求天父教导我们以属灵的眼光来看待人的外表和生活物质，常存感恩的心来述说祢的恩典，言行流露有祢的美善，将榮耀归于祢。

【c】恳求天父赐给我们为家人救恩祷告的恒心和迫切感，加添我们坚定的信心和活泼的盼望，激励我们愿意付出代价和花心思去撒种、浇灌与收割，时刻留意与祢同工，一步一步带领家人归向祢。

Issachar Watchmen Methodist(IWM) 26/1-1/2/2023

Prayer Items for 4th week of January

1. World

Psalm 102:15 The nations will fear the name of the Lord, all the kings of the earth will revere your glory.

[a] Let us give thanks that even in the midst of turmoil, our Lord God remains as king, our eternal protection and our constant help.

[b] May the Lord God guide the leaders of Britain and France to be more compassionate and understanding of the people as they draw up plans for national economic recovery, to prevent strikes and demonstrations from occurring and bringing each country to a standstill.

[c] Pray that the Lord God will bring all the major races in Britain and France out of the vicious cycle of hate crimes and racism, so that they will not only be protected from political authority, but also be able to transform feudal ideas through the power of faith, and remove the poisonous root of strife and jealousy.

2. Country

1Timothy 2:1-2 I urge, then, first of all, that petitions, prayers, intercession and thanksgiving be made for all people— for kings and all those in authority, that we may live peaceful and quiet lives in all godliness and holiness.

[a] Let us give thanks to our merciful God, may He grant those in authority with healthy bodies and strong minds as they continue to lead the country.

[b] May God be kind to us and let all, from the cabinet ministers to the local public servants, join hands in responding to Prime Minister Anwar's new slogan of "Developing Malaysia MADANI (The word "MADANI" in Arabic carries the general meaning of civilised or modern)"; and in following the six principles of sustainability, prosperity, innovation, respect, trust and compassion to elevate us once again to the heights of civility and modernity.

[c] May God be gracious to our multiracial and multicultural country so that everyone, from the highest authority to the common citizen, will be able to communicate humbly and sincerely with each other; especially during the festive seasons. May the citizens help each other in all areas, respect and love each other, and work together to build a harmonious society.

3. church

Ephesians 4:1 As a prisoner for the Lord, then, I urge you to live a life worthy of the calling you have received.

(a) Thank God for the rise of dedicated translators through the ages who translated the Bible into the different languages so that more people can understand God's word.

[b] Pray that the Lord will keep the hearts of all believers pure; to fear God and God alone; and to recognize that it is not by might nor by power, but by the Holy Spirit that they may be fruitful and accomplish good things in church service, family husbandry, office ministry, and relationships.

[c] Pray for the blessing of the Lord to be upon all believers so that they may be humble, gentle, and make good use of Internet media to deliver truthful and constructive remarks. In the face of controversial issues, may they not be misled by the opinions of others, but they can discern the truth from lies.

4. Family

1Peter 3:15 But in your hearts revere Christ as Lord. Always be prepared to give an answer to everyone who asks you to give the reason for the hope that you have. But do this with gentleness and respect,

[a] Let us give thanks that this festive season has created opportunities for families to interact more with each other by sharing life with each other, spread the love of the Lord.

[b] Pray that the Father will teach us to look at our lives with spiritual eyes, to look past the physical and material things, and be thankful for His grace, to share His goodness, and glorify His name by our words and deeds.

[c] Pray that the Father will: give us the persistence and urgency to pray for the salvation of our families; strengthen our faith and grant us a lively hope; and; inspire us to pay the cost of discipleship and disciple making. May God help us to be mindful of our work with Him, and to lead our families back to Him step by step.

Isakhar Pengawal Methodist 26/1-1/2/2023

Doa minggu keempat Januari

1. Dunia

Mazmur 102:15 Maka bangsa-bangsa akan takut kepada nama TUHAN, dan raja-raja dunia gentar akan kemuliaan-Mu.

[a] Kita bersyukur Tuhan Yehuwa tetap memerintah sebagai Raja, menjadi perlindungan kekal kita dan sentiasa sedia menolong pada saat-saat yang bergelora ini.

[b] Kita berdoa agar Tuhan Yehuwa memimpin para pemimpin negara-negara Eropah dan Amerika (England dan Perancis) supaya bersimpati dan memahami sentimen rakyat apabila merangka rancangan pemulihan ekonomi negara, agar dapat mengelakkan mogok awam dan demonstrasi yang boleh mencacatkan pembangunan negara.

[c] Kita berdoa agar Tuhan Yehuwa memberkati kaum-kaum utama di negara Eropah dan Amerika supaya terlepas daripada lingkaran keganasan jenayah, benci dan perkauman. Semua kaum harus dilindungi oleh pihak berkuasa, dan kekuatan kepercayaan akan mendatangkan perubahan kepada pemikiran feudal dan menghapuskan akar perselisihan dan hasad dengki

2. Negara

1 Timotius 2:1-2 Pertama-tama aku menyeru supaya permohonan, doa, syafaat dan kesyukuran dinaikkan untuk semua manusia – untuk raja-raja dan semua yang memegang kuasa, supaya kita hidup aman tenteram, salih dan penuh hormat.

[a] Kita bersyukur kepada Allah maha pengasih yang menganugerahkan kesihatan dan semangat yang kuat kepada pihak berkuasa untuk terus memimpin negara.

[b] Kita berdoa agar Allah merahmati negara kita – dari menteri kabinet sehingga penjawat awam tempatan, semua menyahut slogan baharu Perdana Menteri Anwar dalam usaha membina masa depan negara “Membangun Malaysia Madani”; dan mematuhi secara aktif enam teras, iaitu kemampanan, kesejahteraan, daya cipta, hormat, keyakinan dan ihsan, ke arah memartabatkan semula pembangunan tamadun negara.

[c] Kita berdoa agar negara kita diberkati Allah, baik pegawai tinggi mahupun rakyat jelata dapat berkomunikasi dengan rendah hati dan ikhlas dalam masyarakat majmuk terutamanya semasa musim perayaan, boleh tolong-menolong, hormat-menghormati dan sayang-menyayangi antara satu sama lain dalam pelbagai bidang, agar mewujudkan masyarakat yang harmonis dan bersatu padu

3. Gereja

Efesus 4:1 Oleh itu aku, yang terpenjara kerana Tuhan, merayu agar kamu, sebagai orang yang telah dipanggil, hiduplah berpadanan dengan panggilan itu.

[a] Kita bersyukur kepada Allah atas kebangkitan penterjemah-penterjemah Alkitab sepanjang zaman yang bertungkus lumus menterjemah Alkitab ke pelbagai bahasa supaya boleh difahami oleh lebih ramai orang lagi.

[b] Kita berdoa agar Tuhan memelihara hati jemaah supaya murni, hanya takut akan Yehuwa, bukan dengan kegagahan dan bukan dengan kekuatan, melainkan dengan kuasa Roh Kudus, melayan di gereja, bergembala di keluarga, bermisi di tempat kerja; bahkan dalam pelbagai jenis hubungan, banyak berbuah dan mencapai perkara yang elok.

[c] Kita berdoa agar Tuhan memberkati jemaah supaya rendah hati dan lemah lembut, hemah menggunakan media internet, menyampaikan ucapan yang benar dan membina, semasa menghadapi perkara yang kontroversi, tidak terikut dengan kata orang lain, tetapi dapat membezakan yang benar dan salah dengan kebenaran.

4. Keluarga

1 Petrus 3:15 Hormatilah Kristus sebagai Tuhan dalam hatimu dan sentiasa bersedia memberikan jawapan yang meyakinkan apabila seseorang bertanya asas harapan dalam hatimu. Jawab dengan lembut dan hormat.

[a] Kita bersyukur bahawa musim perayaan membolehkan lebih banyak interaksi dalam kalangan ahli keluarga, berkongsi tentang kehidupan antara satu sama lain dan sekaligus menyebarkan kasih Tuhan.

[b] Kita berdoa kepada Bapa Syurgawi agar mengajar kita supaya melihat rupa luaran dan benda hidup orang lain dengan mata rohani, sentiasa memiliki hati yang bersyukur, menyatakan anugerah-Nya dengan kesyukuran, memuliakan-Nya dalam perkataan dan perbuatan, dan mengembalikan kemuliaan kepada Bapa.

[c] Kita berdoa kepada Bapa Syurgawi untuk menabahkan hati kita supaya berdoa bersungguh-sungguh untuk keselamatan ahli keluarga kita, meneguhkan iman dan harapan kita, memotivasikan kita supaya bersedia untuk berusaha dalam menyemai, menyiram dan menuai, dan sentiasa berwaspada agar bekerja bersama dengan Tuhan untuk beransur maju memimpin keluarga kepada Tuhan.